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Permanent, 
hurtigreagerende og enkel
I forårsnummeret af Strandsiden 
søsatte vi ideen om at etablere en 
permanent og hurtigreagerende 
vagtordning i SSG’s område. Bag-
grunden er bekendt. Solrød Kom-
mune var en af Danmarks procent-
vis hårdest tyveriramte kommuner, 
og vores tidligere initiativer for at 
få sat fokus på de mange tyverier, 
for eksempel ”Stop tyven kampag-
nen”, havde ikke givet en mærkbar 
forbedring i form af en nedadgående 
kurve for tyverier i området.

Forsøgsperioderne
I samarbejde med Karlstrup Strands 
Grundejerforening kørte vi to for-
søgsperioder, hvor det lokale vagt-
selskab GPS havde både kørende 
og gående tilsyn med de veje, der 
havde meldt sig til forsøget. Den  
første periode var ugen mellem jul 
og nytår 2010 og den anden periode 
var februar og marts måned 2011. 
Den første uge var gratis, og de to 
måneder i foråret blev betalt af en 
af vores lokale sponsorer. I begge 
perioder konstaterede vi et fald i an-
tallet af indbrud i vores område, og 

dermed var det realistisk at forvente 
en mærkbar nedgang i antallet af 
tyverier med en permanent ordning.

Betalingen
Vi har overvejet flere forskellige be-
talingsmodeller i ordningen. Efter en 
uforpligtende undersøgelse af inte-
ressen for ordningen, og en drøf-
telse på forårets generalforsamling, 
valgte vi modellen med individuel til-
melding og betaling. Prisen på 350 
kr. om året var oprindelig forhandlet 
med GPS ud fra, at hovedparten af 
SSG’s medlemmer var med i ord-
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ningen, men selv om det ”kun” er omkring 25% 
af foreningens medlemmer, der lige nu er med i 
ordningen, har vi fastholdt den særdeles lave pris 
for medlemskabet. 

medlemmerne i ordningen
I skrivende stund er vi 430 med lemmer i ordnin-
gen, og det er vi ganske tilfredse med. Medlem-
merne er spredt i SSG’s område, og kan kendes 
på GPS-skiltet på postkassen og på det store 
GPS-skilt, som nogle veje har fået opsat i ind-
kørslen til vejen. De 430 medlemmer får et dagligt 
tilsyn af GPS, og har desuden mulighed for at til-
kalde GPS hvis man ser tyve og andre banditter i 
området. Det er der ret mange, der benytter sig af, 
og det er vi glade for. 

Det daglige tilsyn på vejen bliver selvfølgelig læn-
gere, hvis flere er med i ordningen, og hvis mange 
flere af SSG’s medlemmer tilslutter sig ordningen, 

bliver der mulighed for flere dag-
lige tilsyn. Vi opfordrer derfor til, 
at man går ind i ordningen og 
dermed hjælper sig selv, men 
også solidarisk hjælper naboerne 
til betydelig større tryghed både 
når man er hjemme, og når man 
ikke er det. 

hvordan er det så gået
Vagtordningen startede den 1. 
juli, og har nu fungeret i 4 måne-
der. Vi har hentet statistiktallene 
for ”antal anmeldelser af Indbrud i 
beboelse mv.” i Solrød Kommune 
og i strandområdet for hele 2010 

og de tre første kvartaler af 2011. Tallene er hen-
tet på hjemmesiden www.politistatistik.dk. – Se 
det selv: Klik på Kriminalitet, klik på anmeldelser, 
klik på landkortsymbolet, vælg Solrød Kommune, 
vælg indbrud i beboelse. Tallene for strandområ-
det er aflæst på kortet.

Sådan ser det ud:

Antal anmeldelser af indbrud i beboelse mv.

hele Solrød kommune  
 2010 2011 Ændring i %
  1. kvartal 139 126 -9
  2. kvartal 107 53 -50
  3. kvartal 163 45 -72
  4. kvartal 133  
   
Strandområdet  
 2010 2011 Ændring i %
  1. kvartal 48 35 -27
  2. kvartal 30 18 -40
  3. kvartal 47 15 -68
  4. kvartal 48  

Hvis vi sammenligner de samlede tal for de tre 
første kvartaler i 2010 og 2011 er der et fald i ind-
bruddene på 45% fra 2010 til 2011 i hele Solrød 
Kommune, og et fald på 46% for strandområdet.

De tilsvarende tal for Greve, Køge og Roskilde er:
Greve:  En stigning på 20%
køge:  Et fald på 4%
roskilde: En stigning på 31%

et markant fald
Vi må altså konstatere, at der er et markant fald 
i indbruddene, både i Solrød Kommune som hel-
hed og i strandområdet, i den periode, hvor vi har 
haft vagtordningen, og et særdeles markant fald i 
3. kvartal, hvor ordningen har været permanent, 
og hvor GPS daglig har tilset de tilsluttede ejen-
domme. 

Tallene for Greve, Køge og Roskilde kommuner vi-
ser, at faldet i indbrud ikke er en generel tendens, 
men udelukkende er sket i Solrød Kommune. Vi 
tror, at den megen omtale af vagtordningen, samt 
at tyvene ved at GPS-bilerne kører i området, og 
at de ved, at der er en meget kort reaktionstid på 
omkring 5 minutter, har gjort, at de har fundet an-
dre græsgange eller måske endog helt har opgivet 
tyverierhvervet.

Hos Midt og Vestsjællands Politi vækker resultatet 
også glæde. Til Dagbladet Køge siger politikomis-
sær Kaj Schmidt, der leder Midt- og Vestsjællands 
forebyggende indsats mod indbrud: ”Vi har kørt 
nogle ret offensive kampagner i medierne og øget 
patruljeringen i området, og det har helt sikkert 
givet en effekt, men det kan være svært at måle 
en præcis årsagssammenhæng”

Vi er glade for indsatsen fra Midt og Vestsjællands 
Politi, og vi håber, at vi ved fælles indsats kan fast-
holde de lave indbrudstal i Solrød Kommune.

hvad nu
Lige nu har vagtordningen 430 medlemmer i Sol-
rød Strands Grundejerforening og 100 medlem-
mer i Karlstrup Strands Grundejerforening, altså 
i alt 530 medlemmer. I alt har de to grundejer-
foreninger 1650 medlemmer, så 32% af de to 
grundejerforeningers medlemmer er med i vagt-
ordningen. Der er 100% tilslutning i Karlstrup, 
hvor medlemmerne betaler over kontingentet, og 
25% i SSG, hvor vi har individuel tilslutning.

Jo flere vi er, jo mere tilsyn får vi, og jo mere 
stresser vi tyvene i området. Som statistik-
ken viser, så er vi godt på vej. ved fælles 
hjælp håber vi, at vi kan få mange flere af 
SSG’s medlemmer til at gå ind i ordningen, 
nu hvor vi kan se, at den har en markant ef-
fekt.  

Vi skriver om vagtordningen i Strandsiden og 
på hjemmesiden, vi drøfter vagtordningen på 
vejlaugs mødet i november, og også på generalfor-
samlingen i foråret 2012. Dagbladet Køge har for 
nylig haft en forsideartikel om den markante ned-
gang i tyverierne i Solrød Kommune, og vi håber, 
at lokalbladene vil skrive om ordningen en gang 
imellem. Ind imellem håber vi, at alle de nuværen-
de 430 medlemmer i ordningen vil reklamere for 
den overfor naboer og bekendte i SSG, der endnu 
ikke er med.

der er flere oplysninger om vagtordningen 
på SSG’s hjemmeside www.ssgsolrod.dk.

du kan melde dig til ordningen ved at 
maile navn, adresse, fastnetnummer og et 
eller flere mobilnumre til: 
preben.larsen1@skolekom.dk

Mobilnumrene bruger vagten til at kontakte 
dig, hvis der er noget galt på ejendommen 
og du ikke er hjemme.

Du kan også ringe til Solrød Vandværk og 
melde dig til: 5614 0193
Eller sende en sms til 2083 3193, som er 
Hans Odders mobilnummer 

Prisen for at være med er beskedne 350 kr. 
om året. Beløbet opkræves af SSG sammen 
med vandregningen d. 1/5. Betalingen for 
perioden fra tilmeldingsdagen til 1/5 opgøres 
forholdsmæssigt og sker ved bankoverførsel.
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vi har bedt Søren vergo fra GPS skrive om 
vagtordningens første måneder, og give 
nogle råd om hvordan man forhindrer tyve-
rier.

GPS-vagterne kigger efter fremmede køretøjer, 
personer med mistænksom adfærd, åbne døre 
vinduer, tegn på indbrud, indbrud og andre mysti-
ske ting. Hvis vagten iagttager ”noget” banker han 
på, og spørger om noget er galt. Hvis der ikke er 
nogen hjemme, ringer vagten til mobilnummeret.

Flere gange har vi orienteret Politiet om mistænk-
som adfærd i området. Et utal af gange har vi 
skubbet reklamer og aviser ned i jeres postkasser. 
Post, der ikke er helt nede i postkassen, sender et 
signal om, at I ikke er hjemme.

Enkelte benytter håndværkere fra Østlande. Vi be-
klager hvis vi stresser disse ved besøg på jeres 
ejendom, men når vi observerer en kassevogn el-
ler andre biler med fremmede nummerplader ved 
jeres huse, så tjekker vi om alt er i orden. I kan 
eventuelt orientere GPS om at I har disse hånd-
værkere gående. Så kender vi forholdene.

Vi oplever, at der på aftener før storskrald kører 
især østeuropæere rundt og henter brugbare ting, 
men desværre tager de også nogle gange din nye 
cykel, knallert eller barnevogn, hvis den står i ind-
kørslen.

Flere har oplevet at personer ringer på og spørger 
om vej med et kort i hånden. De er sandsynligvis 
ikke kørt forkert. De undersøger blot om der er no-

gen hjemme før de begår indbrud. Ved et indbrud 
optrådte de som vinduespudsere. De tilbød endda 
en mistænksom husejer på samme vej et tilbud på 
vinduespudsning, efter de havde begået indbrud. 
Ring straks til politiet og anmeld det, og ring også 
til GPS hvis du er med i vagtordningen.

Alarmkørsler
Ved en alarmkørsel var sønnen i huset hjemme for 
at hente nogle af sine højttalere i kælderen. Han 
var lidt chokeret over at se vagtmanden med sin 
hund modtage ham oppe på vejen. Sønnen havde 
glemt at slå alarmen fra.

En familie var cyklet til McDonalds kun 3 min. 
væk da alarmen gik. Vagtbilen var fremme før de 
vendte tilbage efter at naboen, der havde hørt 
alarmen, havde ringet til dem.

Eksempel på samarbejde med beboer og medlem 
af vagtordningen:

Fredag d. 16/9: Kl. 11.10, ringer en beboer og for-
tæller, at der går tre mænd rundt på Vestre Ibsvej 
og Strandbovænget og kigger, lidt for interesseret, 
på folks huse og haver.

Kl. 11.15 er GPS på adressen, og møder hustruen, 
der fortæller at hendes mand er kørt efter mæn-
dene i sin varevogn. Vi får også at vide, at de er 
gået af Vestre Grootsvej op mod Solvænget.

På hjørnet af Solvænget og Vestre Grootsvej mø-
der vi to af mændene. Vi spørger dem, hvor den 
tredje mand er henne, og får svar på svensk, at de 

ikke har bestilt en taxa. I det samme kommer den 
tredje mand rundt om hjørnet, og de går ned ad 
Vestre Grootsvej.

Beboeren kommer kørende i sin varevogn i det 
samme, og vi taler med ham. Politiet er tilkaldt 
og de ankommer kort efter. Vi udpeger de tre per-
soner nede på vejen og politiet kontakter dem. I 
bilen havde de værktøj til indbrud og derfor blev de 
taget med af Politiet. De var Svenske Jugoslaver.

Forslag
Vi savner i den grad tydelige husnumre.

Bed naboerne om at holde øje med din postkasse 
og eventuelt tømme den for dig, inden tyvene 
tømmer dit hus.

På de smalle veje: Tænk over hvordan du selv eller 
dine gæster parkerer. Det er ikke kun vagten som 
har svært ved at komme forbi. Det kunne være, at 
en ambulance eller en brandbil også skulle forbi.

Hvis du køber nyt TV eller andre store ting, så skil 
emballagen ad, så man ikke kan se, at du har fået 
noget nyt. En ny intakt papemballage på vejen ved 
storskrald sender et signal til tyvene om, at du har 
fået noget nyt. 

Er du væk nogle dage, så bed naboen eller be-
kendte om at sætte en bil i din indkørsel.

Hav forståelse for, at vi benytter din indkørsel til at 
vende vagtbilen i, hvis der ikke er vendeplads for 
enden af de små veje.

Går der personer på vejen du ikke kender, så gå 
ud på vejen og hold øje med dem. Du skal ikke 
tage kontakt, blot se efter dem. Det stresser dem 
til at blive væk.

Lås cykler, knallerter, barnevogne og lignende 
inde, når du sætter storskrald ud. 

et punkt som er af stor vigtighed: Er du med 
i SSG-vagtordningen og har en alarm som går til 
et andet vagtselskabs patruljebil, så får GPS ikke 
alarmen. Ring til GPS på 7070 1608 og hør hvilke 
muligheder der er for også at tilkoble GPS til din 
alarmkørsel.

vagtkørslen og det daglige tilsyn sker på alle 
tidspunkter af døgnet. Der køres både med biler 
med GPS-logoet og med anonyme biler. Desuden 
køres der tilsyn på cykel, og vagterne er også gå-
ende en gang imellem, det er dog fortrinsvis på 
stranden.

gPS om Vagtordningen
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Så er det blevet tid 
til efterårsindlægget 
her i Strandsiden. 
det er blevet en rig-
tig god tradition, hvor 
der er mulighed for 
at fortælle om både 
store og små emner, 
som berører en bred 
kreds af SSG´s med-
lemmer. 

Har I særlige ønsker til 
Borgmesterens hjørne i de fremtidige udgaver, så 
er I meget velkomne til at sende forslag til redak-
tør Preben Larsen.

Budget 2012 er vedtaget af et enigt byråd – 
det er godt for os alle!
Et enigt Solrød Byråd vedtog den 10. oktober 
2011 budgettet for 2012-2015. Serviceniveauet 
fra 2011 videreføres, person- og ejendomsskat er 
uændret og der gennemføres en række nye frem-
tidssikrende initiativer. 

Der afsættes penge til at investere i udbygning 
af en moderne folkeskole, fokus på digitalisering, 
forbedringer af idrætsfaciliteter med ny idrætshal i 
Havdrup, videreførelse af idrætsanlægspulje, grøn 
pulje til at opdatere strandvejen og beplantning 
i kommunen, energirenovering af kommunale 
bygninger, etablering af biogasanlæg, styrkelse 
af den frivillige sociale indsats, undersøgelse af 
muligheder for indførelse af velfærdsteknologi på 
ældreområdet og forøget fokus på sundhedsom-
rådet for bare at nævne et lille udpluk af initiativer.

Alt i alt skal initiativerne understøtte byrådets vi-
sion om, at Solrød Kommune skal være ”En dyna-
misk kommune – det bedste sted at bo i hoved-
stadsområdet”.

Jeg er helt klar over, at der altid vil være emner 
og initiativer, som man kunne ønske sig fik højere 
prioritet, men den aktuelle globale økonomiske 
situation taget i betragtning, så synes jeg, at alle 
byrådsmedlemmer har udvist stor ansvarlighed 
overfor at løse en vanskelig opgave med at skabe 
langsigtet balance i Solrød Kommunes økonomi i 
en ny tid, hvor der er færre på arbejdsmarkedet til 
at betale for flere udenfor.

Jernbanen kommer – that’s a fact, 
for nu at bruge en engelsk udtryk 
I oktober 2011 var der et kritisk læserbrev i den 
lokale presse om den kommende Jernbane, som 
anlægges i perioden 2012-2018 mellem Køben-
havn – Ringsted via Køge.

Hvis man alene orienterede sig i læserbrevet, så 
kunne man som læser få det indtryk, at vi havde 
ladet baneprojektet «passere» uden aktiv delta-
gelse i Folketingets beslutningsproces. Læserne 
af Strandsiden gennem de seneste 5-6 år er ikke 
ubekendt med initiativerne, men der er jo kommet 

nye læsere til, så I må lige undskylde jeg vælger at 
bringe mit svar på læserbrevet nedenfor:

med lov skal land bygges
Hans Petersen har skrevet et læserbrev på bag-
grund af en artikel i Dagbladet den 4. oktober 
2011. Her omtales en sag, som i mandags har 
været behandlet af Byrådet. Her skulle vi tage 
stilling til ændringer i det kommende baneprojekt 
bane København – Ringsted, der ville kunne give 
besparelser på ca. 13 millioner kroner., som kan 
anvendes til supplerende støjdæmpning i Solrød 
Kommune.

Man forstår af læserbrevet, at jeg skulle være glø-
dende tilhænger af den nye Jernbane København 
– Ringsted, og jeg bliver kritiseret for at medvirke 
til at ”påpege fordele ved det storslåede projekt” 
og opfordres til ”at ophøre med det skønheds-
maleri af projektet”. 

Som de fleste ved, så er ideen om den nye 
jernbane ikke vokset i min baghave – tværtimod. 
Jeg har som borgmester siden 2006 – sammen 
med en lang række gode mennesker – brugt gan-
ske meget af min vågne tid på at få Folketinget til 
at beslutte en baneudvidelse over Høje Taastrup. 
Da det stod klart, at et næsten enigt Folketing – 
alle partier minus Enhedslisten – ønskede den nye 
bane, så har mine kræfter været lagt i at få redu-
ceret banens genevirkninger.

Da anlægsloven blev endeligt vedtaget i juni 2010 
stod det klart, at der ikke kommer ”en bøjet 5-øre” 
mere til projektet end de allerede bevilgede 10,4 
milliarder kr. De økonomiske argumenter kender vi 
fra Folketingsvalgkampen 2011. 

Derfor er jeg glad for, at det har været muligt at 
få skabt ændringer i baneprojektet, så der kan fri-
gives ca. 13 millioner kroner til nye støjreduceren-
de initiativer i Solrød Kommune. Alternativet havde 
været lovgivningens minimumskrav til støjdæmp-
ning. Jeg er sikker på, at beboerne i Munkekærs-
kvarteret, Solrød Landsby og i Jersieområdet sæt-
ter pris på dette initiativ – når nu bygningen af en 
ny jernbane er en realitet. I starten af det nye år 
kender vi de konkrete støjreducerende initiativer, 
som projektbesparelsen giver mulighed for.

borgmeSterenS hjørne

Af Niels Hörup, 
Borgmester

Der er tradition for at Solrøds borgmester, i Strandsiden, kommenterer og svarer på 
spørgsmål fra Solrød Strands Grundejerforening om rigets tilstand, og vi er glade for, at 
Borgmester Niels Hörup vil fortsætte denne tradition. SSG er ikke politisk, og derfor er 
det naturligvis den til enhver tid siddende borgmester, der som talsmand for Byrådets 
beslutninger, bliver bedt om kommentarer.

Uglegårdsskolen, en af kommunens moderne folkeskoler.
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”Med Lov Skal Land Bygges” står der bl.a. over 
indgangen til Folketingssalen. Dette citat fra Jyske 
lov er grundpillen i vores demokrati – også når 
man er uenig, som jeg er i banesagen. Men jeg 
forbeholder mig retten til at udtrykke tilfredshed 
med samarbejdet med BaneDanmark under de 
givne vilkår.

Byrådet beslutter snart om 
Solrød Center skal ha’ et varehus 
Solrød Center blev indviet i 1976 og har siden 
spillet en central rolle i udviklingen af Solrød Kom-
mune i strandområdet. S-toget blev indviet af 
dronningen i 1979, og stationspladsen var i flere 
år endestation for en lang række busruter, som 
krævede plads til at løse denne vigtige rolle. Med 
S-togets forlængelse til Køge i 1982 er trafikplad-
sens rolle langsomt, men sikkert, blevet ændret, 
så der i højere grad er brug for parkerings pladser 
– og et varehus, hvis Byrådet følger den anbe-
faling, som en konsulentrapport konkluderede 
medio 2011. 

Rapporten var flot medfinansieret af Solrød 
Center forening med et bidrag fra SuperBrugsen i 
Havdrup. Jeg synes det er et super fint eksempel 
på et privat-offentligt samarbejde, hvor parterne 
får mere ud af at arbejde sammen om et emne, 
hvor der er fælles interesse: Positiv udvikling af 
kommunens centre til glæde for vores borgere, og 
dem i nabokommunerne, som vi kan friste. Det 
skaber vækst og arbejdspladser til glæde for os 
alle.

Det er planen, at Byrådet i begyndelsen af det nye 
år tager stilling til tidsplanen m.m. for udviklingen 
af stationspladsen.

Så er der endelig en god historie om 
indbrud og Solrød kommune
Det er glædelig, at indbruddene i Solrød Kommune 
synes at være kommet ned på et tilfredsstillende 
niveau. I perioden 01-01-2011 til 30-09-2011 er 

antallet faldet med 45% i forhold til samme  pe-
riode sidste år. 

Når den positive udvikling skal bedømmes, så må 
man se på vores nærmeste naboer langs Køge 
Bugt. I Køge Kommune er antallet uændret, mens 
Greve Kommunes tal viser en stigning på 20% og 
Roskilde med 31%, så i det lys kan vi kun være 
tilfredse. Forklaringen på den positive udvikling 
i Solrød Kommune skyldes formentlig 3 forhold: 
Borgerne tipper i højere grad politiet om mistæn-
kelige forhold, Solrød Strands Grundejerforening/
Karlstrup Strands Grundejerforenings samarbejde 
med vagtselskabet GPS forløber forbilledligt og 
så er der sket en øget synlig tilstedeværelse af 
Politiet.

Alt i alt en super fin udvikling, som vi 
kun kan være tilfredse med. Men vi 
skal alle fastholde fokus, og ikke hvile 
på laurbærbladene, blot fordi der er 
opnået et fint resultat. Som et gammelt 
dansk ordsprog lyder: ’en svale gør ingen 
sommer’ – men vi 
er rigtig godt på vej.

 Borgernes tilfredshed skal nu 
måles – igen!
I november 2011 gennemfører vi for fjerde gang 
en undersøgelse af tilfredsheden blandt borgerne 
i Solrød Kommune. 2.700 borgere vil få en invi-
tation og en personlig kode, så de kan deltage i 
undersøgelsen og dermed hjælpe os til at gøre 
Solrød Kommune endnu bedre.

Jeg håber, at rigtig mange har lyst til at deltage i 
undersøgelsen, da det er et vigtigt element i vores 
arbejde med at udvikle den kommunale service 
og kvalitet. Byrådet lægger stort vægt på at have 
en løbende dialog med borgerne om kommunens 
ydelser, og i den sammenhæng er borgertilfreds-

hedsundersøgelsen et vigtigt element, da resulta-
tet giver os et samlet og repræsentativt billede af 
borgernes tilfredshed. 

Resultatet af undersøgelsen forventes offentlig-
gjort i februar 2012. Du kan læse mere på vores 
hjemmeside www.solrod.dk > Byråd og demo-
krati/borgerundersøgelser, hvor man også kan se 
resultaterne fra undersøgelserne i 2002 / 2005 /
2008. 

kender du idrætserhvervsklubben 
team Solrød? 
I 2010 blev Team Solrød etableret som et forum, 
hvor Solrød Kommune og erhvervsdrivende i 
fælles skab kan styrke idrætten i kommunen, og 
samtidig opbygge og pleje det lokale erhvervs-
netværk.

Selvom det første halvandet år i Team Solrød har 
været en ”søge/lære proces”, er det bestyrelsens 
vurdering, at den form idræts erhvervsklubben i 

Solrød Kommune er blevet konstrueret efter, 
er en stor succes, og vi har nu passeret 
50 medlemmer, hvilket er noget over de 

optimistiske mål, som vi satte os ved for-
eningens etablering.  

Team Solrød er ikke en traditionel erhvervs-
klub, der blot skal pleje netværket. Team 
Solrød har også afgørende indflydelse på de 

støtteuddelinger, der sker fra Solrød Kommu-
nes Idrætsanlægsfond, og medlemmerne kan 

indstille, hvem der skal have den årlige hæders-
pris, Team Solrød-prisen, som er på 10.000 kr. 
I 2011 gik prisen til Preben Nørgaard fra Solrød 
Strand Badmintonklub i erkendelse af hans og 
klubbens succesfulde og strukturerede arbejde 
med spillere på både elite- og breddeniveau.

Vi har også haft flere spændende arrangementer. 
Senest har medlemmerne haft mulighed for, med 
god rabat, at købe VIP-pladser til VM i landevejs-
cykling gennem Rudersdal Kommune.  

Som eksempel på støtte fra Idrætsanlægsfonden, 
er der netop blevet bevilliget tilskud til kajak-
opbevaring hos Solrød Strand Kajakklub – som i 
øvrigt er et fint eksempel på et af de nyeste initia-
tiver i Solrød Kommune.

På længere sigt er det også tanken, at Team Sol-
rød skal være det forum, hvor offentlige og private 
aktører samarbejder om at styrke den lokale idræt, 
og hvor netværket kan danne udgangspunkt for 
nye initiativer til glæde for vores mange aktive 
borgere.

Plads til varehus?
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Af Steen Danielsen, Biogaskonsulent

kort historik
I 2008 vedtog byrådet i Solrød Kommune en 
Strategisk Varmeforsyningsplan, hvor et af hoved-
indsatsområderne var en konvertering fra natur-
gas til fjernvarme eller andre alternative energifor-
mer. Hovedargumenterne var dels en større forsy-
ningssikkerhed (naturgas fra Nordsøen er udfaset 
i 2018/2020) og dels en meget væsentlig reduk-
tion i udledningen af drivhusgasser, da fjernvarme 
er langt mere miljøvenligt end fossilt naturgas.

I forlængelse af den Strategiske Varmeforsynings-
plan vedtog Solrød Byråd i 2009 en ambitiøs Kli-
maplan for kommunen i perioden 2010 – 2025. 
Det langsigtede mål i 2025 er at Solrød Kommune 
skal være CO2 neutralt. For at nå dette mål er der 
i planen arbejdet med en række indsatsområder, 
hvoraf et af de store er etablering af et biogasan-
læg i Solrød Kommune.

I 2010 kom Klimakommisionen med deres rapport 
Grøn Energi, hvor målet er et dansk energisystem 
uden fossile brændsler i 2050. Dette mål nås pri-
mært via vindmøller og bioenergi (herunder bio-
gasanlæg). Der således meget god sammenhæng 
mellem initiativerne i Solrød Kommune og de 
mere langsigtede mål for udviklingen på energi-
området i Danmark med etablering af et biogas-
anlæg i kommunen.

hvor er vi nu
I efteråret 2009 blev der nedsat en arbejdsgruppe, 
der skulle undersøge mulighederne for at etablere 
et biogasanlæg i Solrød Kommune. Gruppen afle-
verede en Fase 1 forundersøgelse ”Udnyttelse af 
tang og restprodukter til produktion af biogas” i 
efteråret 2010. 

Forundersøgelsen behandlede en række emner: 
biomassepotentiale, placeringsmuligheder, an-
lægskoncept, tekniske – og økonomiske vurderin-
ger, miljø og nyttiggørelse og socioøkonomi. For-
undersøgelsens konklusion var, at der er økono-
misk sund basis for etablering af et biogas anlæg 
på grundlag af tang, restprodukter fra Pektin og 
Carrageenan og husdyrgødning. Sammen med en 

sund økonomi vil der kunne opnås en række væ-
sentlige miljøfordele heraf skal nævnes:

• Reduktion af lugtgener fra stranden fra ud-
rådning af tang

• Fjernelse af tang medfører en årlig reduktion 
på 62 t kvælstof og 9 t fosfor fra Køge Bugt

• Restproduktet fra biogasanlægget vil inde-
holde ca. 410 t kvælstof og knapt 78 t fosfor

• Samlet reduktion af drivhusgasser 40.500 t 
CO2

Herudover vil der i biogasanlægget være en me-
get positiv energibalance, hvor der på baggrund 
af 154.000 tons biomasse bliver en stor netto-
energiproduktion af varme og el svarende til om-
kring 1.750 husstandes varmeforbrug og 6.400 
husstandes elforbrug. I dette eksempel udnyttes 
den producerede biogas i et motoranlæg, der 
producerer el, og hvor spildvarmen udnyttes til 
fjernvarme.

Byrådets godkendelse af Fase 1 forundersøgel-
sen i december 2010 blev samtidig startskuddet 

Vejen mod et biogaSanlæg 
i Solrød Kommune

Anlægsdesign med betegnelser.

Eksempel på gasmotor.
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til igangsættelse af fase 2, der strækker sig frem 
til sommeren 2012. Fase 2 undersøgelserne vil 
primært dreje sig om at få alle godkendelser i for-
hold til forskellige love og myndigheder på plads, 
hvilket er et meget stort og omfattende arbejde, 
da etablering af et biogasanlæg berører en lang 
række love. Her skal nævnes: Miljøbeskyttelseslov, 
varmeforsyningslov, planlov, byggelov, landbrugs-
lov. 

Konkret betyder det, at der lige nu arbejdes med 
at færdiggøre forslag til VVM-redegørelse (Vurde-
ring af Virkninger på Miljøet), forslag til miljøgod-
kendelse og kommuneplantillæg, der skal i offent-
lig høring. Går det som planlagt, bliver forslagene 
behandlet af Byrådet i Solrød på oktobermødet og 
derefter sendt i offentlig høring i 8 uger.

det videre forløb
Efter høringsperioden og behandling af hørings-
svar forventes byrådet i Solrød Kommune at tage 
endelig stilling til biogasprojektet på mødet i 
december 2011 eller januar 2012. 

Sideløbende med høringsperioden og videre frem 
arbejdes med en lang række andre emner, hvoraf 
kan nævnes: Udarbejdelse af lokalplan, forret-
nings- og finansieringsplan, leverandør aftaler, 
selskabsform og ejerkreds, aftaler om salg af 
biogas, afklaring i forhold til lovgivning, udbud af 
rådgiverydelser, forsatte forsøg med indsamling 
af tang, mere detaljerede udrådningsforsøg, valg 
af anlægskoncept m.m. Alt i alt forventes dette at 
forløbe til ultimo 2012/primo 2013.
 
Biogasanlægget vil, såfremt planen holder, være 
klar til drift i sidste del af 2013, men der er en 
lang række usikkerhedsfaktorer, der kan påvirke 
det videre forløb væsentligt.

den største overraskelse
I processen frem imod etablering af et biogasan-
læg i Solrød Kommune har den indtil nu absolut 
største overraskelse været den manglende interne 
koordinering af den danske lovgivning: Kommu-
nalfuldmagten, varmeforsyningsloven, elforsy-
ningsloven, miljøloven og endelig disse i forhold 
til EU-lovgivning. 

Desværre betyder det, at en kommune har svært 
ved at være aktiv deltager og initiativtager til et 
biogasprojekt. Sideløbende med den meget lange 
proces frem mod etablering af et biogasanlæg be-
skrevet ovenfor, betyder det desværre at der bru-
ges mange ressourcer på juridiske udredninger, 
de forskellige lovgivninger imellem. Onsdag d. 22. juni 2011 var der borgermøde på Rådhuset, hvor Steen Danielsen og Niels Hörup 

forelagde biogasprojektet 

Thorsø biogasanlæg.

Der er masser af fedtemøg til biogasanlægget. Billedet er taget ved den nye badebro ved Strandløven 
d. 28. oktober.
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det er med glæde, at vi ser flere og flere ak-
tiviteter på stranden. Der er naturligvis ”liv og 
glade dage” omkring badebroerne, det er dejligt 
at se de bliver brugt. Derudover har vi Sejlklubben 
(de er inde i en nedadgående formkurve javist, 
men vi er sikre på de vender tilbage til fordums 
storhed), der er kommet en Kajakklub som alle-
rede har mange medlemmer: Vi har Dykkerklub-
ben. Kitesurfere er også hyppige gæster langs 
stranden og vi har naturligvis Vinterbaderne. Der 
er en bane til beach-volley på vej og derudover er 
der selvfølgelig alle de daglige brugere i form af 
løbere, hundeluftere og spadserende der kommer 
på stranden året rundt, uanset hvordan vejret er.

Vi elsker alle ”vores” strand som den er. Klitter, 
hvidt sand og dejligt vand. Og nåh ja i perioder 
fedtemøg og store gule maskiner med blinkende 
lygter der fjerner det værste og mest ildelugtende. 

Derfor er vi da også rædselsslagene over nogle 
af forslagene og visionerne for strandområdet i 
Greve, som er blevet præsenteret i dagspressen 
i løbet af september. 

En Atlanterhavsvold suppleret med restauranter, 
forlystelser m.m. er absolut ikke det vi ønsker for 
stranden i Solrød. Vores visioner for området for 
enden af Østre Strandvej, er vist og beskrevet på 

de næste sider. Vi håber og tror, at vores med-
lemmer er enige i vores betragtninger om at få et 
aktivt hus til glæde for alle Solrøds borgere samt 
foreninger, der benytter vores pragtfulde strand og 
natur.

havets hus for enden af Østre Strandvej

tanker og visioner fra Solrød Strands 
Grundejerforening
Beskrivelsen og tegningerne herunder, og på de 
næste sider, er vores oplæg til fornyelse, forbedrin-
ger, optimering og til alles glæde og daglige brug 
af de eksisterende bygninger for enden af Østre 
Strandvej: Strandløven samt de i dag eksisterende 
bygninger til forskellige maritime klubber, 

Med dette projekt har vi forsøgt at tage størst 
mulig hensyn til naboerne, da al aktivitet vil være 
orienteret mod stranden, og vinduesarealer mod 
syd og nord er helt undgået. 

Tegninger og beskrivelse har været forelagt Tek-
nisk Administration, som ikke ser nogle umiddel-
bare hindringer i gennemførelse af projektet, den 
eneste hindring vi ser, er finansieringen, ca. 20 
millioner kroner….

Som nævnt andetsteds i bladet, er vi ikke voldsomt 
imponeret over forslagene der er præsenteret for 
kystområdet i Greve, vi mener nu engang at Tivoli 
og Bakken bør besøges der hvor de ligger i dag. 
Dette skal dog ikke forstås som et bagstræberisk 
ønske om ”gaslamper, hestevogne og grusveje” i 
hele kommunen, vi mener bare der skal fares med 
lempe og omtanke, når det drejer sig om vores 
dejlige natur.

Stranden – hVordan SKal 
Vi anVende den?

Kender du til støvproblemer, 
huller og skyllerender i vejen?
Disse problemer kan afhjælpes på en økonomisk og miljø-
mæssig fordelagtig måde gennem en vedligeholdelsesfri fast
overfladebelægning med granitskærver i udvalgte farver.

Ring til Charlotte Nyeng på tlf. 21 68 18 35 og få en god snak, 
uforpligtende rådgivning og et godt tilbud.

FØR

Stabilt grus / Kellermanns Allé
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Skitse 1 er en oversigt over grunden med de på-
tænkte bygninger. Alle bygninger påtænkes udført 
med ”grønt” tag og hovedbygningen opvarmet 
med jordvarme. Mod syd ses 150 m² delvist åbne 
garager og oplagsplads til joller, kajakker, trailere, 
master o.l. i forbindelse med sejlsport. Denne 
bygning er placeret med bagsiden i skel således 
den også fungerer som støjskærm. Grunden skal 
naturligvis gennemgås for bevaringsværdige træ-
er, så disse ikke fældes.

Skitse 2 viser indgangsparti, hall med trappe og 
lift til førstesalen, samt de forskellige klublokaler, 
bade- og toiletfaciliteter. Som det fremgår, er der 
i den nordlige ”vinge” kiosk med udlevering di-
rekte til terrassen samt adgang til toiletter direkte 
fra stranden. Det forudsættes at sejlerne, helårs-
baderne og dykker- og kajakklubberne kan dele 
badefaciliteterne. Sejlklubben har ytret ønske om 
ca. 80 m² klublokale, kontor samt et lille tekøk-
ken. Dette er placeret bag lagerlokalet beregnet 
for restauranten/caféen.

Skitse 3 er planen for restaurant/café-området. 
Her ses garderobe, 20 m² køkken samt serve-
ringsområde med plads til 50-60 spisende gæ-
ster. Væggen mod gangbroen og stranden er i 
3-lags glas, fra gulv til loft i ca. 4 meters højde. 
Gangbroen er 3 meter bred med overdækning 
(ses på skitse 4)

Skitse 4 er et snit igennem hele bygningen. 
Knækket i taget over gangbroen ved restauranten 
er dels grundet højdegrænsekravet på 8,5 meter 
og dels for at yde skygge og læ.

hermed er oplægget forelagt. hvad siger i?

DANSK OVERFLADEBEHANDLING I/S
RUGÅRDSVEJ 206 . 5464 BRENDERUP
TLF. 64 44 25 33 . FAX 64 44 25 07 . INFO@DOB.DK . WWW.DOB.DK KVALITET TIL TIDEN...

FØR EFTEREFTER

Asfalt / Fuglesangsvej
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i forårsnummeret af Strandsiden skrev vi, 
at vi var meget glade for at kunne meddele 
at vi havde fået tilsagn om økonomisk ryg-
stød fra oJd fonden i forbindelse med re-
noveringen af klitterne ved Østre Strandvej, 
udskiftning af badebroen samme sted samt 
en gennemgribende, og tiltrængt, renovering 
og revitalisering af lyngen ved trylleskoven.

næsten tilendebragt
Arbejdet er nu – næsten – tilendebragt og resul-
tatet ses tydeligt når man kommer til stranden 
via Østre Strandvej. Der er kørt mange hundrede 

kubik meter sand væk fra de store klitter, der førhen 
tårnede sig op på hver side af stien mod stranden, 
og stien er nu blevet en 6 meter bred adgangsvej. 
Det overskydende sand er anvendt til retablering 
af klitterne ud mod vandet. Højden på klitterne er 
reduceret mellem 1,5 og 2,5 meter, og samtidigt 
er der fjernet store mængder strandroser. 

Strandroserne
Når vi skriver at arbejdet nu er – næsten – tilende-
bragt, skyldes det strandroserne. Som man kan 
se, er disse sejlivede invasive ”banditter” nemlig 
i fuld gang med at skyde igen. Inden klitterne til-

plantes med hjælme skal der findes en mere per-
manent løsning på strandroserne, dette er vi i fuld 
gang med i samarbejde med Teknisk Forvaltning 
samt firmaet Care4Nature.

lyngen
Det er ligeledes Care4Nature der har været entre-
prenør på projektet vedrørende lyngen ved Tryl-
leskoven. Der er fældet en masse vildt skydende 
birketræer, samt klippet og afrevet tonsvis af gam-
melt vissent lyng og anden uønsket beplantning. 
Vi glæder os til at se området i fuldt flor i 2012.

Badebroen
Den nye, 60 meter lange, badebro med 2 stiger, 
platform og udsigtsbænk er ligeledes på plads. 
Den tvivlsomme sommer til trods, har man kunnet 
se masser af brugere, både badende og strand-
gæster der har siddet på bænken for at nyde den 
smukke udsigt.

tak
Endnu engang tak til OJD fonden og også til de 
ansatte i Teknisk Forvaltning, der har været invol-
veret i projektet. Positive, entusiastiske og glade 
personer – hele vejen rundt om projektet.

badebro, Klitter og lyng
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Solrød vandværk ultralydbehander vandet 
til forbrugerne. Det betyder et lavere forbrug af 
sæbe i husholdningerne. Ifølge leverandøren af 
anlægget, kan en husholdning spare op til 1.300 
kr. årligt til vaskepulver, rengøringsmidler og kalk-
fjerner. Hertil kommer besparelse på strøm i f.eks. 
elkedler, vaskemaskiner og opvaskemaskiner.

hårdheden 
Det er vigtigt at notere sig at vandets hårdhed i 
Solrød fortsat ligger på 21°dH. Det skyldes, at der 
ikke er fjernet kalk fra vandet. Behandlingen med 

ultralyd betyder blot, at kalken er bundet til vand-
molekylerne på en anden måde. Derved danner 
kalken i mindre grad belægninger på varmelege-
mer og medfører en række mulige besparelser for 
brugerne. Vandet har nu egenskaber som om det 
ligger på 10-12° dH, der svarer til middelhårdt 
vand.

vaskemaskiner
I vaskemaskiner kan sæbeforbruget, ifølge leve-
randøren, reduceres med ca. 30 pct. Samtidig 
vil varmelegemet i vaskemaskinen bruge mindre 

strøm, når kalkaflejringerne efterhånden aftager 
eller mindskes. 

opvaskemaskiner
Opvaskemaskiner fungerer som regel anderledes 
end vaskemaskiner. I opvaskemaskinen skal man 
stille hårdheden hvis ikke opvaskemaskinen selv 
gør det, og her er man nødt til at ”snyde” opva-
skemaskinen. Vandet har samme egenskaber i en 
opvaskemaskine som vand med en hårdhed på 
5°dH, det betyder, at opvaskemaskinen skal stilles 
til blødt vand for at opnå den fulde besparelse.

Solrød VandVærK gør nu 
noget Ved KalKen i Vandet
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i foråret, d. 17. april 2011, uddelte vi igen 
trylle muld fra kommunens komposterings-
plads på åsvej. hele dagen var der lang kø 
af biler med trailere på tilkørselsvejen, og vi 
fik uddelt alt det muld der var på pladsen. 

Se hvordan på billederne.

tryllemuld
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StrandrenSning SæSon 2011
årets sidste tur
Sidst i september kørte vi årets sidste tur 
med strandrenseudstyret. I forhold til nogle af 
de tidligere år er vi sluppet forholdsvis billigt. Vi 
har ”kun” fjernet 1.100 tons. Der er kørt 300 tons 
til kommunens kompostplads, så der kan fremstil-
les nyt muld, og resten er kørt på landbrugsjord.

mellemlageret
Jernvejsgården blev denne gang brugt som mel-
lemlager for det oprensede fedtemøg. Derved 
kunne vi fjerne fedtemøget fra stranden med de 
små dumpere hurtigt og uden brug af store lastbi-
ler, og efterfølgende kunne lastbilerne i ro og mag 
køre fedtemøget væk uden at genere nogen.

Forsøg
I samarbejde med kommunens biogasgruppe er 
der udført forskellige forsøg, der har haft til formål 
at klarlægge, hvordan vi kan rense med et mini-
mum af sand i det oprensede materiale. 

Med det eksisterende materiel kan vi rense med 
et sandindhold på 5-10% og det er rent nok til at 
fedtemøget kan  anvendes i biogasanlægget. Det 
betyder dog at det sidste lag på 5 til 10 centimeter 
fedtemøg stadig skal afsættes til landbruget, da 
sandindholdet her er for højt.

vestforbrændingen
Idéen og tankerne omkring afbrænding af fed-
temøget hos Vestforbrændingen blev desværre 

ikke til noget. Uden forudgående tørring er mate-
rialet alt for vådt, og meromkostningerne til efter-
behandling er for høje i forhold til ”bare” at køre 
fedtemøget på landbrugsjord.

Jersie Strands Grundejerforening har vedta-
get medlemskab af Strandrenselauget på deres 
seneste generalforsamling. Vi ønsker velkommen 
og glæder os naturligvis over deres beslutning.

løbet til fordel for strandrensningen blev 
desværre aflyst i år. Vi var for sent ude med forbe-
redelserne og vores annoncering var ikke god nok. 
Derfor havde vi en uge før løbet alt for få tilmeldin-
ger. Det har vi så lært noget af, og vender stærkt 
tilbage i 2012 med et brag af et løb.
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Så fyrer Vi igen
Fyringssæsonen er startet, og dermed også 
brugen af brændeovne. her er nogle gode 
råd om miljø- og nabovenlig brug af bræn-
deovne og pejse, som vi håber i vil bruge 
til glæde for os alle sammen, når i fyrer i 
brænde ovnen.

Brændet 
Brændet skal være rent, tørt og egnet til brænde-
ovnen. Brændet skal være lagret i mindst et og 
gerne to år. Sørg for, at brændet opbevares tørt. 

det er ulovligt at brænde: 
• imprægneret træ, malet træ og spånplader 
• affald, herunder mælkekartoner, kulørte blade 

og reklamer 
Afbrænding af imprægneret træ, malet træ, spån-
plader samt affald medfører, at særligt skadelige 
stoffer sendes ud i omgivelserne. Derfor er det 
ulovligt, at brænde det af i en brændeovn eller 
pejs.   

Brug brændeovnen rigtigt 
Ved optænding tilføres rigeligt med luft, så også 
gasser der dannes ved forbrænding af træet 
brændes af. Herved afgiver brændet meget mere 
varme, og udledningen af lugtende stoffer og 
partikler mindskes væsentligt. Først når der ikke 
længere er mørkegule flammer, skrues der ned 
for lufttilførslen. Undgå at fylde meget brænde i 
brændeovnen ad gangen, da dette giver en dårlig 
og uren forbrænding. Undgå at fyre over om nat-
ten, da dette giver en kraftig udledning af partikler 
og lugtende stoffer. 

de fire optændingsråd
• Tænd op på en helt ny måde

Læg to stykker brænde i bunden. Ovenpå 
stabler du pindebrænde i lag med luft imel-
lem, så du kan tænde i den øverste del. Flam-
merne skal arbejde sig oppe fra og ned som i 
et stearinlys.

• Brug kun tørt træ
Vådt træ ryger for meget. Fyr aldrig med affald, 
reklamer, behandlet træ eller lignende.

• Sørg for rigeligt luft
Skru først ned for luften, når flammerne bliver 
lysere. Fyr lidt ad gangen og brug ikke for store 
stykker træ.

• Røgen skal være næsten usynlig
Gå udenfor og se, at der hverken er for meget 
røg, eller at det lugter grimt.

Brændeovnen 
Der er forskel på brændeovnes evne til at brænde 
rent og økonomisk. Hvis du skal anskaffe en ny 
brændeovn, anbefaler vi, at du køber en Svane-

mærket eller DS mærket brændeovn.  Svanemær-
ket garanterer, at ovnen opfylder høje krav om 
partikeludslip, hvis ovnen vel at mærke bruges 
rigtigt. 

vejret 
Røgen fra brændeovnen skal væk. Det kræver, at 
det blæser eller at den varme røg kan stige til vejrs 
og blive fortyndet. I vindstille vejr med tåget eller 
vådt vejr slår røgen ned. I den situation er der kun 
et råd: Brug ikke brændeovnen eller pejsen. 

links 
Rygestop-guide for brændeovne: Miljøstyrelsens 
hjemmeside: www.mst.dk og 
www.fyrfornuftigt.dk 

Links om Svanemærkede brændeovne findes på: 
www.ecolabel.dk/producenter/licenser/

Solrød StrandS grundejerforening
Strandsiden
Strandsiden er medlemsblad for 
Solrød Strands Grundejerforening. 
Strandsiden udkommer to gange 
om året i et oplag på 2000, og 
uddeles til foreningens medlem-
mer, Byrådet i Solrød, pressen og 
foreningens øvrige samarbejds-
parter. 
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SkAl vi nu oGSå BetAle For den 
StrØm, Som lAmPerne På veJen 
BruGer?
Det korte svar er nej. 

Det er korrekt at Teknisk Administration 
på et tidspunkt har sat indledende un-
dersøgelser i gang om muligheden for at 
den enkelte husstand kunne betale for 
strømmen til lamperne.

Omkostningerne ved inddrivelsen af 
beløbet fra hver enkelt husstand oversti-
ger dog langt provenuet, og derfor kan 
Solrød Kommune ”tillade sig” at undlade 
opkrævning af egenbetaling.

GenerAlForSAmlinGen 2011
Den 31. marts 2011 afholdt SSG den årlige velbesøgte generalforsam-
ling i Aktivitetscentret. Som det er tradition orienterede Niels Hörup un-
dervejs om ”rigets tilstand” og svarede på spørgsmål fra deltagerne i 
generalforsamlingen. Se referatet og regnskabet på hjemmesiden www.
ssgsolrod.dk

GenerAlForSAmlinG 2012
Den ordinære generalforsamling i 2012 afholdes torsdag d. 29. marts 
2011 kl. 19.30 i Aktivitetscentret i Solrød Center. Dagsordenen er ifølge 
foreningens love med tilføjelse af aktuelle punkter som strandrensning, 
vagtordning mm. Den endelige dagsorden kommer i Strandsidens for-
årsnummer samt på SSG’s hjemmeside

eFteråretS veJlAuGSmØde
Mindst en gang om året mødes SSG’s bestyrelse og formændene for 
vejlaugene og vejlaugskontaktpersoner for at drøfte aktuelle emner.

Efterårets møde blev afholdt torsdag d. 24. november kl. 19 i Aktivitets-
centret i Solrød Center. 

Emnerne var:
• Gensidig aktuel orientering
• Vagtordningen
• Stranden og strandrensningen
• Egenbetaling af strøm til gadebelysningen
• Hastigheden på de private veje
• Eventuelt

Indbydelse til vejlaugsmøderne sker via mail. Hvis det passer med udgi-
velsen af Strandsiden, kommer indkaldelsen også her. Hvis du er kon-
taktperson til et vejlaug, og ikke har fået indkaldelsen, er det fordi vi ikke 
har din mail, eller måske fordi den mail vi har, ikke er din mail mere. 

Mail til preben.larsen1@skolekom.dk for at komme på maillisten og for 
at rette mailadressen.

veJlAuGSliSten
Vejlaugslisten kan ses på foreningens hjemmeside www.ssgsolrod.dk 
under Aktuelt > Foreningen orienterer. Vi beder om, at I kigger på listen, 
og sender eventuelle rettelser og tilføjelser på mail til: 
preben.larsen1@skolekom.dk

StrAndrenSninGSlAuGet
Bidrag til Strandrensningslauget kan indbetales på laugets bankkonto i 
Nordea, Solrød Center: 
reg. nr: 2344 kontonummer: 6882953643

Når betalingen er gennemført beder vi om at man sender en mail til 
Hans@solrodvand.dk hvori man skriver navn og det beløb der er over-
ført. Så sender vi en kvitteringsmail og en tak for bidraget.

oPSlagStaVlen


